
Referat af bestyrelsesmøde i Tisvilde Kystsikringslag vest for Holløse 

Søndag d.23.4.2017 hos Kjeld Birch 

Til stede: Kjeld Birch, Eva Brobjerg, Peter Helm, Jens Kirkegaard og Agnes Witzke 

 

Dagsorden 

1 Velkommen til Jens Kirkegaard 

2 Status for kystsikringen efter Zøllners opfyldning i efteråret. Hvordan vurderer Jens K 

kystsikringen? Hvor skal der sættes ind? Hvornår? 

3 Samvirkemøde: sidste møde, sandfordringsprojektet 

4 Melbys Vænge trappe, dens status m.m. 

5 Økonomien 

6 Ny suppleant 

7 Forberedelse af generalforsamlingen, herunder: 

a. Konstituering af bestyrelsen efter Gerd stoppede 

b. Forklare hvorfor partsandelene falder. 

8 Evt. 

 

Ad 1. Jens K blev budt velkommen.  

JK orienterede om sin faglige baggrund og arbejde med kystproblematikken. 

JK engageres som ad hoc konsulent, der fungerer som bestyrelsens sparringspartner og 

tilsynsførende med kystsikringsprojekterne.  

JK laver udkast til en kontrakt.  

Anlæg stort set færdigt, der mangler kun 200 m renovering i den vestlige ende. Det videre arbejde 

bygger på NIRAS´ rapport, E. Bierings tegninger, Zøllners beregninger af budget og sikring. 

JK har taget mange billeder af kysten gennem årene og vil forsat sørge for foto-dokumentation så 

man kan se udviklingen fra år til år. Hvert forår giver JK en vurdering af kysten efter vinterstorme.  

Generalforsamlingen 16.7.17: JK deltager og laver materiale i form af 3-4 fotos der indgår i 

formandens beretning. 

JK laver oplæg til bestyrelsen om opmåling af kysten vha. Droner og måleudstyr. 

 

Ad 2. JK: hulrummet fyldt op med håndstore sten. Urd har presset stenene, men ikke noget stort 

problem da underliggende fyld er dækket med store sten, vil opnå sin egen stabilitet. 

KB: Zøllners tilbud: opfyldning med 500 t håndstore sten, oprettet skræntfodssikring med store 

sten, efterfyldning af dæksten på bølgebrydere – især i østlige ende, samlet sten hvor de var 

skredet i enderne af bølgebryderne. Zøllner har brugt mere tid end tilbud. Derfor 30.000 kr. over 

budget. I alt 434.000 kr. inkl. moms. 

AW: undersøger historien bag Vejby Strands kystsikring, om der er tale om normal kystsikring, om 

der evt. er givet tilladelser hertil. 

Diskussion: Skal der lægges sten bag ved strandfodssikringen? JK: Det er vigtigt at holde øje med 

om strandfoden er sikret med store sten – de fungerer som fundament for selve foden. Vi skal 

vurdere hvor der skal sættes ind. Dette skal op på generalforsamlingen. 

 

Ad 3. JK deltog på Samvirkets sidste møde 25.3.17 (se JK´s referatet). Intet nyt om 

sandfordringsprojektet – Nordkystens Fremtid. Intet ny om finansieringen heraf. Ingen afklaring 

mellem kommunerne. 



 

Ad 4: Kommunen har siden 2014 ikke villet betale for trappen da den går hen over privat grund. 

Derfor skal PH ifølge kommunen selv betale for vedligeholdelsen af trappen.  

Helge (3.række) vil gerne etablere trappelag, men grundene bagved vil ikke være med. 

Ingen tinglysning af trappen. Ingen skriftlige aftaler om brug. 

 

Ad 5: Økonomi 

Saldo 10.10.16 ved overførsel til ny konto i Nordea:    629.217,01 kr. 

Udgifter: Hall:      - 29.750,00 kr.  

Zøllner:       -433.965,31 kr. 

Indtægter: Gribskov kommune har 3.4.17 indsat de opkrævede    217.000,00 kr.   

Saldo d.d.       382.501,70 kr.  

 

Ad 6: Ny suppleant fra 2.række. Ingen afklaring endnu. 

EB har spurgt genbo på NS, han ønskede ikke at stille op 

AW spørger på MV. 

 

Ad 7: Forberedelse til generalforsamlingen 16.juli 2017 

Indkaldelse sendes ud 14 dage før  

a. Valg af dirigent, EB spørger Haume 

b. Formandens beretning (KB) – bl.a. redegøre for bestyrelsens konstituering efter Gerd 

stoppede; forklare hvorfor partsandelene falder 

c. Regnskab 2016 (AW) 

d. Budget 2017-22: 2018 renovering af vestlige ende, tilbud fra Zøllner ud fra E. Bierings 

oplæg (AW, KB)  

e. Valg til bestyrelse: Gerd Stafanger er gået ud af bestyrelsen grundet flytning. 

f. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen: Peter Helm på valg og villig til genopstilling.  

g. Valg af revisor. Sonja Martensen-Larsen villig til genvalg 

h. Indkomne forslag: ingen 

i. Evt. 

 

Ad 8: nyt bestyrelsesmøde lørdag d.17.6. kl.16 hos KB 

 

Ref.AW/26.4.17 

 


